
کارت زرد مجلس به وزير اقتصاد

ارتشِ فردا از ارتش امروز کارآمدتر و انقلابي تر باشد

گراني ارز،  در بهارستان رقم زد؛

سقوط نفت و صعود ذوب آهن به رده دوم
هفته بيست و نهم ليگ برتر فوتبال؛

تسريع آهنگ تحقق اهداف با نشست هاي مشترک

رهبر انقلاب بر استمرار پيشرفت تاکيد کردند؛

افشاگر مشهور سعودي روايت متفاوتي از آنچه از شنيده 
شدن صداي تيرانداي در مرکز رياض شنيده شده است، 
منتشر کرد. به گزارش ايلنا، مجتهد، افشاگر سعودي با 
انتش��ار توييتي روايت متفاوتي از آنچه ش��ب گذشته در 

منطقه کاخ پادش��اهي عربس��تان گذشت، منتشر کرده 
اس��ت. وي در توييتي در اين باره نوش��ت:  »بر اس��اس 
اطلاعات��ي ک��ه درباره تيران��دازي در محله الخزامي به 
دس��ت آم��ده اس��ت، خودروهايي ب��ا خمپاره اندازهاي 

۵۰ ميلي مت��ري اي��ن حمله را ص��ورت داده اند و تاکنون 
هوي��ت مهاجم��ان، انگيزه اين حمله و تعداد قربانيان آن 
نامش��خص اس��ت. و داستان پهپاد براي تحريف مساله 

بيان شده است«.

نشس��ت مس��ئولان قوا با حضور س��ران س��ه قوه مقننه، مجريه و قضاييه، اعضاي شوراي 
عالي قضايي، اعضاي هيات دولت، عبدالعلي عس��کري رييس صدا وس��يما و نمايندگان 

مجلس شوراي اسلامي برگزار شد.
نگاه قوا به هم نزديک  ���

پس از پايايان اين جلسه رييس مجلس از نزديکي نگاه هاي مسئولان براي حل مشکلات 
کشور در نشست مشترک قوا ابراز رضايت کرد. علي لاريجاني در نشست خبري مشترک 
س��وا قوا ضمن قدرداني از قوه مجريه و قوه قضاييه براي قبول دعوت مجلس براي اين 
نشست گفت : اقدام خوبي بود که همه امناي کشور در اين شرايط حساس در اين جلسه 
حضور داش��تند و همان طور که بحث ش��د مس��ائل حس��اس و مهم مردم مورد بحث قرار 
گرفت.رييس مجلس افزود: در اين جلس��ه متوجه ش��ديم که نگاه ها براي حل مش��کلات 
به هم نزديک اس��ت س��ازوکارهايي هم بحث ش��د تا براي پيگيري امور به حل نزديک تر 
شويم. لاريجاني تصريح کرد: تصور مي کنم اين جلسه يک شروع خوب براي سال جديد 
با توجه به نکات رهبري براي توليد ملي بود و انش��ا... آهنگ س��رعت بخش��ي در در کارها 

در پيش گرفته مي شود.
تامين نياز ارزي مردم  ���

در ادامه رييس جمهور ضمن تشريح مباحث مطرح شده در نشست مشترک قواي سه گانه 
تصريح کرد: مسئولان براي حل مسائل کشور همدل و هم فکر هستند.حسن روحاني گفت: 
در نشست امروز همفکري بسيار خوبي ميان مسئولان کشور صورت گرفت و اين نشست 

جلسه اي بود که تمام مسائل و مشکلات مردم مورد بحث و بررسي قرار گرفت.
وي با بيان اينکه نکته مهم در نشست امروز اين بود که مسئولان قواي سه گانه هم نظر 
و هم فکر بودند و در مواجهه با مش��کلات عزمي راس��خ دارند، افزود: مش��کل بحران آب، 
مشکلات منطقه اي، مسائل پيش آمده درخصوص موضوع برجام و بدعهدي هاي صورت 
گرفته در اين خصوص از جمله مباحثي بود که در نشس��ت امروز مورد بحث قرار گرفت.

رئيس کابينه دوازدهم با بيان اينکه دولت در نشست امروز نظرات خود را در اين زمينه ها 
مطرح کرد، تصريح کرد: در زمينه مواجهه با بحران آب، دولت کارگروهي تش��کيل داده 
ک��ه ب��ه ص��ورت منظم جلس��اتي براي نحوه مواجهه با اي��ن بحران برگزار مي کند و در اين 

زمينه به صورت متناوب اطلاع رساني انجام خواهد گرفت.
وي يادآور ش��د: در زمينه مس��ائل اقتصادي نيز دولت تصميمات بس��يار خوبي اتخاذ کرده 
است و در مسئله ارز دولت پيش قدم شد به طوري که اگر با مشکلي روبرو شويم، پيشاپيش 

اين مس��ئله را پيش بيني کرده و در اين زمينه برنامه ريزي داريم. مردم ما کاملا مطمئن 
باش��ند که نياز ارزي مردم در زمينه واردات و خدمات مورد نياز تامين خواهد ش��د، دولت 
ارز لازم را در اختي��ار دارد و در اختي��ار م��ردم قرار مي دهد.رئيس جمهور ادامه داد: ش��رايط 
فعلي در بازار ارز شرايط جديدي است که در برخي از امور نياز به آيين نامه هايي دارد که 
به طور منظم هر روزه جلس��ات در دولت تش��کيل و آيين نامه ها ابلاغ مي ش��ود، لذا مردم 
هيچگونه نگراني در اين زمينه نبايد داشته باشند.روحاني تصريح کرد: امسال سالي است 
که دولت در زمينه اش��تغال قدم هاي بس��يار بهتري برمي دارد، س��ال گذش��ته آمار اشتغال 
خالص 79۰ هزار ش��غل بود که اين عدد با توجه به افزايش س��رمايه گذاري ها در س��ال 

پيش رو بيشتر خواهد شد.
وي اظهار کرد: با طرحي که دولت در حوزه مس��کن دنبال مي کند، انتظار مي رود س��رمايه 
گذاري بس��يار بيش��تري در اين حوزه را ش��اهد باش��يم و قدم بسيار خوبي در زمينه مسکن و 
سرمايه گذاري در اين زمينه برمي داريم که اين مسئله در زمينه اشتغال نيز بسيار تاثيرگذار 
خواهد بود.روحاني با بيان اينکه در حوزه محيط زيست نيز دولت گام هاي بسيار مناسبي 
برداش��ته و برنامه دارد که اين مس��ير را ادامه دهد، افزود: يکي از مس��ائل مهم در حوزه 
نوس��ازي خودروهاي فرس��وده اس��ت که با سرعت بسيار بيشتري در دستور کار دولت قرار 
دارد تا بتوان حمل و نقل را به شرايط مطلوب رساند و همه کاميون ها، اتوبوس ها و ميني 
بوس ها را با طرح نوس��ازي، غيرآلاينده س��ازيم.رئيس جمهور با اش��اره به طرح مجلس 
شوراي اسلامي براي مواجهه با ريزگردها در قانون بودجه تصريح کرد: اين تصميم مهم 
مجلس را در حوزه محيط زيس��ت اجرايي خواهيم کرد تا ش��رايط بهتري در اين حوزه در 

سال جاري شاهد باشيم.
وي گفت: در تمام اين زمينه ها اگر بخواهيم موفق باش��يم، راه آن همدلي و همفکري و 
وحدت ميان قواي س��ه گانه اس��ت و يکي از مهمترين نکاتي که امروز مس��ئولان س��ه قوه 
بر آن تاکيد داش��تند مس��ئله امنيت س��رمايه گذاري بود که نياز اس��ت با رفع موانع نسبت به 
جذب س��رمايه اقدام ش��ود. رفع موانع س��رمايه گذاري تصميم قاطع دولت است که امسال 

اجرايي خواهد شد.
رئيس کابينه دولت دوازدهم نشس��ت را بس��يار مثبت و س��ازنده اي ارزيابي کرد و اظهار 

اميدواري کرد که چنين جلساتي در سال پيش رو نيز ادامه يابد.
حاش��يه اين نشس��ت نمايندگان س��ه قوه بر لزوم وحدت بين س��ه قوه، رفع سوءتفاهمات و 

ضرورت شنيده شدن صداي واحد از مسئولان کشور تاکيد کردند.

روايتي تازه از اتفاقات رياض

خواب آشفته وزير راه براي نظام مهندسي ساختمان 

رييس مجلس اهميت ديدار سران قوا را تشريح کرد؛

 1439 شعبان   6   1397 اردیبهشت   3 دوشنبه 
سال ششم   شماره 1289  12 صفحه 1000 تومان
M o n 2 3 A p r i l . 2 0 1 8 1 2 p a g e

اقتصاد ي، سياسي و اجتماعي 

نسخه الكترونيك روزنامه را هر روز در سـایتwww.tejaratonline.ir  مشاهده كنيد.

فرمان��ده کل ارت��ش و جمعي از فرماندهان نيروي زميني با 
فرمانده کل قوا ديدار کردند. به گزارش ايسنا، حضرت آيت 
ا... خامنه اي فرمانده معظم کل قوا در ديدار فرمانده کل ارتش 
و جمعي از فرماندهان نيروي زميني، با تحسين کارآمدي و 
تجارب ارزشمند پرسنل قديمي ارتش و ابراز اميدواري درباره 
آينده درخش��ان جوانان آن، بر اس��تمرار پيشرفت و افزايش 
توان ارتش تأکيد و...                           همين صفحه

ارتشِ فردا از ارتش امروز 
كارآمدتر و انقلابي تر باشد

ک�ورش شرفش�اهي: از هنگامي که برجام به تصويب 
رس��يد، به نظر مي رس��يد که حاشيه ها به پايان رسيده باشد 
اما با روي کارآمدن ترامپ، بازي هاي آمريکايي شروع شد 
و رييس جمهور جديد ثابت کرد که شيطان بزرگ به واقع 
صفت درستي براي آمريکا بوده است. از همان زمان بارها 
ترام��پ تاکي��د ک��رده که برجام را پاره ميکند و اکنون که در 

آستانه تمديد برجام قرار داريم...           صفحه 2

به توافق شكسته
 پایبند نمي مانيم

بي��کاري ن��ه ب��ه زعم 
نگارن��ده ک��ه ب��ه زعم 
مس��ئولان دولتي امروز به عنوان يکي 
از چن��د ابرچال��ش اقتصادي ش��ناخته 
مي ش��ود که ريش��ه در سياس��ت هاي 
بدون پش��توانه س��الها و حتي دهه هاي 
گذش��ته دارد. امروز بدون اغراق کمتر 
خانواده ايس��ت که جوان بيکار نداش��ته 
باش��د.  اما همه واقعيت بيکاري ايران 
ريش��ه در چه سياس��ت هايي دارد؟ چند 
عامل را مي توان به عنوان دلايل اصلي 
تبديل اين معضل اقتصادي به ابرچالش 

نام برد. همزمان که دهه ...
ادامه در صفحه 3

چرا بيكاري به ابرچالش 
اقتصادي تبدیل شد؟ 

محمد جندقي
روزنامه نگار اقتصادي

یادداشت

متاس��فانه مدتي است 
وزارت راه در ت��لاش 
براي تضعيف س��ازمان نظام مهندسي 
س��اختمان اس��ت و در اي��ن رابط��ه به 
روش��هاي متفاوتي متوس��ل ش��ده که 
جديدتري��ن آنها، بخش��نامه اي اس��ت 
که از س��وي وزارت راه و شهرس��ازي 
تنظيم و ارسال شده است. اين بخشنامه 
اشکالات فني و محتوايي بسياري دارد 
اما مهمترين و بزرگترين اش��کال، نيتي 
اس��ت که براي تضعيف س��ازمان نظام 
مهندسي ساختمان وجود دارد. اما ريشه 

در کجاست...
ادامه در همين صفحه 

خواب آشفته وزیر راه براي 
نظام مهندسي ساختمان 

فرج ا... رجبي
عم�ران  کميس�يون  عض�و 

مجلس شوراي اسلامي

سرمقاله

رييس مجلس اهميت ديدار سران قوا را تشريح کرد؛

تسريع آهنگ تحقق اهداف با نشست هاي مشترک

صنعت، معدن و تجارت

رئيس سازمان توسعه تجارت ثبت سفارش هاي شائبه دار را تاييد کرد

ارسال پرونده قاچاق خودرو
 به دستگاه های امنيتي

3

1

»تجارت« موضوع عدم تحقق درآمدهاي مالياتي را بررسي کرد؛

فرار مالياتی،  پاشنه آشيل اقتصاد
امکان توليد مدل هاي به روز وجود ندارد؛

یورو 4 موتور سیکلت سازان 
را به کما برد

تعداد پروازهاي عبوري از آسمان ايران افزايش يافت

رشد درآمد ارزي ايران
 از آسمان

هاشمي  و عارف از نامزدی شهرداري تهران حذف شدند

28 گزینه در صف
 ورود به بهشت

گروه اجتماعي: مهمترين موضوع جلسات اين روزهاي شوراي شهر تهران هنوز هم بررسي و انتخاب 

ش��هردار جديد براي پايتخت اس��ت. طي هفته هاي گذش��ته از اس��تعفاي نجفي، اعضاي شوراي شهر 
درباره نحوه بررسي و اولويت هاي انتخاب شهردار جديد چند جلسه هم انديشي داشته اند. هفته گذشته 
بود که علي اعطا، س��خنگوي ش��وراي ش��هر اعلام کرد که قرار اس��ت تا 23 ارديبهش��ت ماه، شهردار 
جديد انتخاب ش��ود. او همچنين گفته بود که پس از معرفي گزينه هاي اعضاي ش��وراي ش��هر، هفت 
نفر برنامه هاي خود را در جلسه شوراي شهر ارائه خواهند کرد و ...                                      صفحه 10

5

9

سوال امير خجسته نماينده همدان از وزير اقتصاد در جلسه 
علن��ي مجل��س مطرح ش��د که اين س��والات در خصوص 
نوس��انات ب��ازار ارز، حقوق و مزاي��اي اعضاي هيات مديره 
بانک ها و علت ورود بانک ها و موسس��ات مالي به عرصه 
خريد و فروش مسکن بود.پس از اظهارات وزير و توضيحات 
نماينده همدان، اين س��والات به راي مجلس گذاش��ته شد 
و نماين��دگان ب��ا ۱۰9 راي مواف��ق، ۴۸ راي مخالف و ۸ راي 
ممتنع از مجموع ۱99 نماينده حاضر، سوال را وارد دانستند.

س��والات نماينده همدان از وزير اقتصاد مربوط به س��ال 9۵ 
بوده است.

رئيس فراکسيون مبارزه با مفاسد اقتصادي و اداري مجلس 
با طرح اين سوال که منطق قيمت گذاري ارز ۴2۰۰ توماني 
چيست، گفت: بودجه 97 بر اساس ارز 37۵۰ توماني بسته شد 
لذا در کمتر از 2 ماه با افزايش ۱۵ درصدي ارز مواجه شديم.

به گزارش خانه ملت، امير خجسته در جريان رسيدگي سوال 
خود از وزير امور اقتصاد و دارايي گفت: س��والم درخصوص 
نوس��انات ارزي ماه ها قبل مطرح ش��ده و حدود 7 ماه پيش 
اي��ن موض��وع را پي��ش بيني کردم که دلار به ۵ هزار تومان 
مي رسد که در همين راستا به وزير اقتصاد اظهار کردم که 
جري��ان مرم��وزي به دنبال افزايش قيمت ارز و بهم ريختن 
بازار اس��ت، لذا اگر س��وال از وزير س��ريع تر مطرح مي شد، از 
بس��ياري از جريانات ارزي در اين راس��تا جلوگيري مي شد.

رئيس فراکسيون مبارزه با مفاسد اقتصادي و اداري مجلس 
با بيان اينکه متناسب با افزايش قيمت ارز، قيمت ساير اقلام 
نيز افزايش مي يابد، ادامه داد: بايد مشخص شود که آيا تيم 
اقتصادي دولت بازار ارز را مديريت کرد يا يک عده به صورت 
ساماندهي شده بازار ارز را مديريت کردند؟ و آيا صادرات و 
واردات در کش��ور توس��ط وزارت اقتصاد مديريت مي شود يا 
اينکه افراد ديگري اين بازار را مديريت مي کنند؟ صادرات و 
واردات در کشور به چه شکل درآمده است؟نماينده همدان با 
بيان اينکه 3۰ هزار ميليارد دلار ارز در چند ماهه اخير از کشور 
خارج شده است، افزود: آيا دولت براي جلوگيري از خروج ارز 
از کشور برنامه اي داشت؟وي با بيان اينکه آيا تعيين قيمت 
۴2۰۰ توماني ارز کاري تخصصي بوده است؟ تصريح کرد: 
بالا رفتن قيمت ارز يعني بالا رفتن قيمت تمام اقلام که در 

حال حاضر نيز قيمت کالاها از ۵ تا ۵۰ درصد افزايش يافته 
که در اين راستا نيز ارزش حقوق يک کارگر، يک کارمند و 
يک روستايي يک سوم شده است مردم در اين راستا از وزرا 
سوال مي کنند که نمايندگان چه نظارتي بر ساماندهي بازار 
ارز دارند.رئيس فراکسيون مبارزه با مفاسد اقتصادي و اداري 
مجلس شوراي اسلامي تصريح کرد: به گونه اي عمل شد که 
مردم مي گويند نظام و رهبري ناکارامد اس��ت، در حالي که 
دستگاه هاي اجرايي مديريت صحيحي ندارند، چرا که با ۴۴ 
ميلياد دلار مازاد مي توانستيم هر اقدامي انجام دهيم.نماينده 
مردم همدان در مجلس شوراي اسلامي با بيان اينکه انتظار 
مي رود دلار ۴2۰۰ تومان ثابت بماند، گفت: در آينده ممکن 
اس��ت افرادي از بيرون بازار ارز را به دس��ت بگيرند و اعمال 
مديريت تيم اقتصادي کشور را زير سوال ببرند.وي ادامه داد: 
متأسفانه شاهد سپرده گذاري مردم در بانک هاي دولتي و به 
خصوص بانک هاي خصوصي بوده ايم که معاونت نظارت بر 
بانک ها در بانک مرکزي در اين زمينه نقش آفريني نکرده 
و به جاي نظارت به دنبال آن بوده اس��ت تا افراد منتس��ب 
ب��ه خ��ود را در بانک ه��ا به کار گيرد. نماينده همدان با تأکيد 
ب��ر اينک��ه وزير بايد ش��فاف صحبت کند، گفت: براي حفظ 
۱۵۰۰ هزار ميليارد تومان سپرده مردم در شبکه بانکي چه 
اقدامي ص��ورت گرفت��ه که تاکنون ۴۰۰ هزار ميليارد تومان 
از اين سپرده ها به هدر رفته است. طبق مدارک موجود ۸۰ 
درصد از سپرده هاي مردم در مسائلي غير از فعاليت بانکي 
به کار گرفته شده است.وي با تأکيد بر اينکه پول مردم در 
موسسات مالي و بانک ها غارت شده است، ادامه داد: در يکي 
از بانک ه��ا ۵ ه��زار و 2۰۰ ميلي��ارد تومان با روش معاملات 
ضربدري و بدون هيچ گونه رد و بدل پولي و مالي که ارزش 
پولي نيز نداشته سود موهومي ارائه و تأييد شد است؛ در واقع 

اين کار غارت سرمايه مردم است.
مانعي براي خروج سرمايه  ���

در ادامه مس��عود کرباس��يان در پاسخ به سوال امير خجسته 
گفت: تعيين نرخ ارز يکسان آرامش را به جامعه برگرداند و 
ديگر نوسانات سابق در سطح بازار نيست.وي با بيان اينکه 
تعيين نرخ ۴2۰۰ تومان براي دلار اقدام کارشناسانه بود که 
موجب پايان التهابات بازار ارز شد، افزود: ۸۵ درصد واردات 

رسمي کشور کالاهاي واسطه اي است که تعيين نرخ ۴2۰۰ 
تومان براي ارز کمک مي کند تا واحدهاي توليدي مواد اوليه 
خود را وارد کنند.کرباس��يان با بيان اينکه در سياس��ت هاي 
ارزي دول��ت قيمت کالاهاي اساس��ي ثابت مي ماند، ادامه 
داد: در اين سياس��ت  جديد ارز صادراتي به چرخه اقتصادي 
کش��ور بازمي گردد.وزير اقتصاد گفت: جلوگيري از قاچاق 
نتيجه ديگر اتخاذ سياس��ت هاي جديد ارزي اس��ت زيرا ارز 
صادراتي به چرخه اقتصادي کشور بازمي گردد در نتيجه ارزي 
براي قاچاقچيان باقي نمي ماند که اين اقدام موجب کاهش 
آمار قاچاق مي ش��ود.وي با بيان اينکه سياس��ت جديد ارزي 
مانعي براي خروج سرمايه از کشور است، افزود: ساماندهي 
صرافي ها نيز در اين سياست جديد انجام و مکانيزم همکاري 
آنها با بانک ها نيز مشخص مي شود.کرباسيان در خصوص 
سوال دوم پيرامون علت ورود بانک ها و موسسات مالي به 
بازار مسکن که موجب گراني شده است، گفت: اين موضوع 
مرب��وط به س��ال 9۵ بوده و اکن��ون موضوعيت ندارد.وزير 
امور اقتصادي و دارايي تصريح کرد: متأسفانه در سال هاي 
گذشته اموال بانک ها به دليل انتقال به بخش بنگاهداري از 
دسترس سيستم بانکي خارج شده ولي از طريق فروش اموال 
غيرمرتبط بانک ها اين اموال به سيستم بانکي بازمي گردد.

وي اف��زود: در دول��ت دوازدهم بالغ بر 3۰ هزار ميليارد ريال 
از ام��وال بانک ه��اي دولتي به ف��روش رفته که بنابر قانون 
رفع موانع توليد بايد از اموال بانک ها ماليات گرفته ش��ود.

کرباسيان گفت: برخي بانک هاي خصوصي اعلام مي کنند 
ک��ه ام��وال در اختيار آنه��ا به دليل ضعف تضامين وام هايي 
است که وصول نشده ولي با اين وضع هم بايد ماليات خود 
را بپردازند.وزير اقتصاد گفت: عليرغم اينکه اين س��وال در 
سال 9۵ مطرح شده بود و مشکلات ارزي در دوره گذشته 
نداشتيم ولي بايد به اين مسئله توجه داشت که خروج ارز از 
کشور مراقبت شود چرا که خروج سرمايه از طريق دسترسي 
راحت مردم به ارز صورت مي گرفت.وي ادامه داد: نبايد در 
کش��ور توليدکنندگان و واردکنندگان با دردس��ر و نوسانات 
ارزي مواجه ش��وند، ارز در کش��ور به مقدار کافي وجود دارد 
و در حال حاضر 36 موضوع در بحث ارز و تأمين مس��ائل 

ارزي موضوعيت دارد.

در هفته بيس��ت و نهم ليگ برتر فوتبال، 
هشت ديدار همزمان برگزار شد که در پايان 

سقوط نفت تهران به دسته اول قطعي شد 
و ذوب آهن اصفهان با شکست قهرمان به 

رتبه دوم صعود کرد. نتايج ديدارهاي روز 
گذشته بدين شرح است:

پديده 2 – سياه جامگان ۱
ذوب آهن 2 – پرسپوليس ۱

استقلال خوزستان 3 – سپاهان 2
س��پيدرود رش��ت صفر – فولاد خوزستان 

صفر
تراکتورس��ازي تبري��ز ۱ – صنع��ت نفت 

آبادان ۱
سايپا صفر – گسترش فولاد صفر

استقلال 3 – پيکان 2
پارس جنوبي جم 3 – نفت تهران صفر.

فرمانده کل ارتش و جمعي از فرماندهان نيروي زميني 
با فرمانده کل قوا ديدار کردند. به گزارش ايسنا، حضرت 
آيت ا... خامنه اي فرمانده معظم کل قوا در ديدار فرمانده 
کل ارتش و جمعي از فرماندهان نيروي زميني، با تحسين 
کارآمدي و تجارب ارزشمند پرسنل قديمي ارتش و ابراز 
اميدواري درباره آينده درخش��ان جوانان آن، بر استمرار 
پيشرفت و افزايش توان ارتش تأکيد و خاطرنشان کردند: 
پيشرفت ها بايد همچنان ادامه پيدا کند تا ارتشِ فردا از 
ارتش امروز بهتر، قوي تر، کارآمدتر و انقلابي تر باشد. در 
اين ديدار که به مناسبت روز ارتش و نيروي زميني برگزار 

شد، رهبر انقلاب اسلامي خطاب به جوانان ارتش تأکيد 
کردند: از ش��ما جوانان عزيز مي خواهم همه ابتکارات، 

تلاش��ها و ظرفيت هاي انس��اني خود را براي پيش��برد و 
اعتلاء ارتش به کار اندازيد. فرمانده کل قوا همچنين با 
تجليل از مواضع انقلابي و وحدت آفرين امير سرلش��کر 
موس��وي فرمانده کل ارتش، افزودند: آقاي سرلش��کر 
موس��وي در عين دلبستگي سازماني و پايبندي عاطفي 
به ارتش که حفظ و تأکيد بر آن لازم اس��ت، س��خنان 
بس��يار خوبي در خصوص اتحاد نيروهاي مس��لح بيان 
کردند که اين س��خنان نش��ان دهنده عقل مديريتي و 
صفاي باطني اس��ت و ارتش را در چش��م مردم بيش از 

پيش ارزشمند مي کند.

گروه اقتصاد کلان: "عامل موثر در کمک به توليدکنندگان داخلي، 
سياستهاي مالياتي است. نبايد ماليات توليدکنندگان را مرتب بالا 
برد. به جاي افزايش ماليات توليد، سراغ کساني برويد که ماليات 
نمي دهند. مسئولان سازمان امور مالياتي اسامي افراد و جاهايي را 
که ماليات نمي دهند در فضاي مجازي منتشر کنند و اعلام کنند 
که آنها چرا ماليات نمي دهند، تا لااقل مردم کالاي توليدي آنها 

را که حق مردم در ماليات را نمي دهند، خريداري نکنند."
ح��الا حس��ن روحاني، رئي��س جمهور با بيان اظه��ارات بالا در 
دول��ت دومش به اين نتيجه رس��يده ک��ه يکي از ابزارهاي مهم 
براي رس��يدن به رونق توليد و ش��کوفايي اقتصاد، س��اماندهي 
نظام مالياتي کش��ور اس��ت. بخشي که اکنون با همه راهکارها و 
اقداماتي که درهمه دولت هايي که آمده رو رفته اند، نتوانسته به 

اقتصاد کمک کند. به عبارتي اقتصاد نتوانسته از طرفيت بخش 
ماليات اس��تفاه کند. بي ش��ک حالا به دليل آنکه دولت دوازدهم 
ادع��اي خ��روج از اقتصاد تک محصولي دارد، اين بخش بيش از 
پيش داراي اهميت بالايي اس��ت. اين در حالي اس��ت که دولت 
امسال سال متفاوتي نسبت به سالهاي پيشين را در اين بخش 
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ادامه از همين صفحه
...تعدادي از نمايندگان مجلس در سال 9۵ طرحي را آماده 
کردند که اين طرح در جلسات متعدد با حضور مسئولان 
وزارت راه و شهرسازي، وزارت کشور، شهرداري تهران ، 
سازمان نظام مهندسي، نماينده انبوه سازان و تعداد زيادي 

از کساني که با اين موضوع مرتبط بودند بررسي شد.
اين طرح در کميته مربوطه نهايي شد و زماني که قرار بود 
در کميسيون عمران مطرح شود، وزارت راه و شهرسازي 
اع��لام ک��رد ک��ه در اين موضوع لايحه داريم. پس از اين 
اظهارت وزارت راه و شهرسازي، کميسيون عمران يک 
م��اه ب��ه وزارتخانه فرصت داد تا لايحه خود را ارايه دهد. 
اما هرگز ارايه نشد و بعدها مشخص شد که لايحه مورد 
اش��اره وزارت راه و شهرس��ازي قرار است از وزارتخانه به 
دولت برود و هنوز در مرحله بررس��ي در وزارتخانه اس��ت 

و به دولت نرسيد.

البت��ه کميس��يون عم��ران هرگز کم کاري نکرد بلکه اگر 
طرح مجلس بررسي نشد، به دليل آن بود که لايحه دولت 
جايگزين آن شود که متاسفانه لايحه دولت نيز هرگز ارايه 
نش��د. از س��وي ديگر مجلس و کميسيون عمران درگير 
بحث لايحه بودجه شد و به دنبال آن موضوع استيضاح 
وزرا، کميس��يون را به حاش��يه اي ديگر کش��يد. اکنون در 
اين زمينه کميته اي در کميس��يون عمران تش��کيل شده 
که س��عي کرد جلس��ات بيش��تري را با لايه هاي ديگري 
از دول��ت به غي��ر از مس��وولان وزارت راه و شهرس��ازي 
داش��ته باش��د زيرا متوجه ش��ديم وزارت راه و شهرسازي 
علاقه اي براي حمايت از نظام مهندس��ي ندارد و تلاش 
دارد تش��کيلات نظام مهندس��ي را محدود، خيلي ساده و 
مختصر کند تا به مرور به حيات آن پايان دهد. به همين 
دلي��ل طرح��ي در قالب جدي��د آماده  کرديم که حداکثر تا 
ي��ک م��اه آينده مطرح م ي ش��ود.البته اينکه وزارت راه و 

شهرسازي به دنبال چيست، زياد اهميت ندارد اما لايحه 
پيش��نهادي وزارت راه بس��يار ضعيف و يک عقب نشيني 
جدي در بحث نظام مهندس��ي کش��ور اس��ت که نه تنها 
جايگاه مهندسان بلکه در عمل سازمان نظام مهندسي را 
به تشکلي صنفي تنزل مي دهد و از حالت سازمان بودن 
خارج مي کند. به عبارت بهتر وزير راه و شهرسازي براي 
س��ازمان نظام مهندسي ساختمان خواب آشفته اي ديده 
است. متاسفانه در لايحه دولت به نوعي طرح موضوع شده 
که در صورت تصويب سازمان نظام مهندسي ساختمان 
به تش��کل صنفي تقليل مي يابد. در حالي که س��ازمان 
نظام مهندسي ساختمان يک سازمان اعتلايي و حرفه اي 
سراس��ري اس��ت. البته نظام مهندسي ساختمان به دليل 
پيچيدگي هايي که گاه در کشور ما وجود دارد،  صنفي هم 
به نظر مي رس��د، اما در واقع س��ازماني حرفه اي در بخش 

نظارت بر ساخت و ساز است.


